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PROTOKÓŁ NR  7-7/2024 

z pierwszego  posiedzenia 

Komisji Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami  

Rady Miasta Gdańska, 

które  odbyło  się  15 października 2024 r., godz. 15:30  w s. 003 

Nowego  Ratusza  przy ul. Wały Jagiellońskie 1  w Gdańsku. 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 

protokołu.  

 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 6 (sześciu)  czyli było 

quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny Karol Ważny–Przewodniczący Komisji. 

 

Lista obecności Komisji stanowi załącznik  nr 1.  

Lista osób zaproszonych na posiedzenie  stanowi załącznik nr 2.  

 

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – Po stwierdzeniu quorum, otworzył 7 

posiedzenie, powitał zebranych i poinformował, że porządek obrad został dostarczony 

radnym w terminie regulaminowym, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  Poinformował 

że do porządku weszły cztery projekty uchwał. Zaproponował korektę  porządku, tak aby 

w punkcie trzecim  znalazł się temat dotyczący ogólnie zasad  nadawania nazw ulic, 

natomiast ten projekt uchwały będzie przyjęty w późniejszym terminie.  

 

 

Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad:         

 

1. Opiniowanie projektów uchwał RMG. 

 

1.1 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 
rok – druk nr 120; 
  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta  

 

1.2 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy   Miasta Gdańska  - druk nr 121;  

 

 Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta  

 

1.3 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami      

pozarządowymi na rok 2025” – druk nr 123; 

 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta 

 

1.4. w sprawie nadania nazwy ulica Oskara Żawrockiego – druk nr 118; 



 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta 

 

1.5. w sprawie  zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miasta 

Gdańska a Miastem Kwidzyn, Miastem i Gminą Prabuty, Gminą Gardeja, Gminą 

Ryjewo, Gminą Kwidzyn oraz Gminą Sadlinki w zakresie zagospodarowania 

frakcji energetycznej z odpadów komunalnych – druk nr 124; 

 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta 

 

2. Bieżąca informacja w sprawie procedury zmiany nazw ulic i skwerów.  

 

Przedstawia: Beata Gaj – Geodeta Miasta  

 

3. Podsumowanie wyborów do rad dzielnic. 

 

Przedstawia: Biuro ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami, Wydział Kadr i 

Organizacji. 

 

4. Podsumowanie sezonu letniego.  

 

Przedstawiciele Policji, Państwowej Straży Pożarnej, Straży Miejskiej w Gdańsku i 

Międzynarodowych Targów Gdańskich. 

 

5. Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 

 

 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander x - - 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

PUNKT 1 

 

1.1 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – 
druk nr 120; 
 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 24 października 2025 r. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka 

Rawa, Kierownik Referatu Planowania Budżetowego. 

Nie było pytań. Przystąpiono do głosowania. 

 



LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander - - x 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Agnieszkę Rawa, 

Kierownik Referatu Planowania Budżetowego, 5 głosami „za” ” i 1 głosem 

wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr 6-6/47-47/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.259.2024. 

1.2. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy   

Miasta Gdańska  - druk nr 121;  

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 24 października 2025 r. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka 

Rawa, Kierownik Referatu Planowania Budżetowego. 

Nie było pytań. Przystąpiono do głosowania. 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander - - x 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Agnieszkę Rawa, 

Kierownik Referatu Planowania Budżetowego, 5 głosami „za” ” i 1 głosem 

wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr Nr 6-6/48-48/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.260.2024. 

1.3. w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami      

pozarządowymi na rok 2025” – druk nr 123; 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 24 października 2025 r. 



Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówił Damian 

Awieruszko, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego.  

Karol Ważny – przewodniczący komisji  - spytał jaka jest różnica między kwotą 

sumaryczną przeznaczoną na współpracę w 2024 r. a kwotą przeznaczoną na 2025 r.  

Damian Awieruszko, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego – 

odpowiedział, że jest to około 12 %. 

Karol Ważny – przewodniczący komisji  - dodał, że komisja wnioskowała w ubiegłym 

roku o podniesienie tej kwoty więc cieszy go fakt, że udało się to zrobić.  

Jan Perucki – członek komisji – stwierdził, że podniesienie kwoty z 3 do 4,5 miliona zł 

na pewno będzie z korzyścią dla wszystkich, ponieważ wzrosły bardzo koszty utrzymania 

domów i klubów sąsiedzkich.  

Aleksander Jankowski – członek komisji – spytał w jaki sposób odbywa się szacowanie 

potrzeb pod kątem alokacji środków finansowych. Jaki jest algorytm szacowania tych 

kosztów. 

Damian Awieruszko, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego – 

odpowiedział, że nie ma w zasadzie konkretnego algorytmu. Opiera się na danych 

dotyczących zużycia z poprzednich lat, sprawozdania np. z udzielonych porad prawnych. 

Wiadomo też jakie są zgłoszenia dotyczące potrzeb od klientów. Uwzględniane są też 

aktualne możliwości budżetu.  

 Agnieszka Bartków – członek komisji – odniosła się do punktu 17 dot. promocji 

i organizacji wolontariatu i ppkt. B „przygotowanie wolontariuszy na potrzeby własne 

organizacji”. Spytała co oznacza ten ppkt. B i czy całość tej kwoty będzie realizowała 

Fundacja Gdański Wolontariat czy będzie to rozproszone na inne organizacje.  

Damian Awieruszko, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego – 

odpowiedział, że to zależy jakie będą warunki konkursu, może stawać do niego kilka 

organizacji. Co do przygotowania wolontariuszy, chodzi o rozwijanie ich umiejętności.  

Agnieszka Bartków – członek komisji – spytała czemu tak mała kwota figuruje przy 

„Działania na rzecz rodziny, tacierzyństwa, rodzicielstwa, ochrona praw dziecka”. 

Damian Awieruszko, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego – 

odpowiedział, że nie jest to cała kwota. Dodał, że w tej chwili nie dysponuje 

szczegółowymi danymi ale może przesłać je radnej na maila. 

Agnieszka Bartków – członek komisji – odniosła się do sytuacji Domu Sąsiedzkiego na 

Chełmie. Jest tam organizacja, która nie może obecnie zająć lokalu bez opłat. Czy 

wiadomo coś na temat wsparcia tej fundacji. Czy będzie zapewniony jakiś lokal do czasu 

oddania Domu Sąsiedzkiego.  

Damian Awieruszko, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego – 

odpowiedział, że nie może odpowiedzieć na to pytanie.  



Łukasz Świacki – członek komisji – odniósł się do tematu osób doświadczających 

przemocy. Spytał do jakiego typu instytucji zadanie te są zlecone. Dodał, że jest to bardzo 

szeroki temat, chodzi nie tylko o przemoc fizyczną ale i psychiczną. 

Damian Awieruszko, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego – 

odpowiedział, że to zależy od charakteru sprawy. Część z nich jest prowadzonych przez 

Ośrodek Interwencji Kryzysowej czy Fundację FOSA. Najczęściej jednak zajmuje się tym 

MOPR.  

Nie było więcej pytań. Przystąpiono do głosowania. 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander - - x 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Pana Damiana 

Awieruszko, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego, 6 głosami „za” ” i 1 

głosem wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr Nr 6-6/49-49/2024 /2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.262.2024. 

1.4. w sprawie  zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miasta 

Gdańska a Miastem Kwidzyn, Miastem i Gminą Prabuty, Gminą Gardeja, Gminą 

Ryjewo, Gminą Kwidzyn oraz Gminą Sadlinki w zakresie zagospodarowania frakcji 

energetycznej z odpadów komunalnych – druk nr 124; 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta       

Gdańska z dnia 24 października 2025 r. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Magdalena 

Wiśniewska, Główny Specjalista, Wydział Gospodarki Komunalnej.  

Nie było pytań. Przystąpiono do głosowania. 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander - - x 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz - - x 



 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Magdalenę 

Wiśniewską, Głównego Specjalistę Wydziału Gospodarki Komunalnej, 5 głosami 

„za” ” i 2 głosami wstrzymującymi  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Opinia Nr 6-6/50-50/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.263.2024. 

 

1.5. w sprawie nadania nazwy ulica Oskara Żawrockiego – druk nr 118; 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta       

Gdańska z dnia 24 października 2025 r. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Beata Gaj, 

Geodeta Miasta. 

 

Nie było pytań. Przystąpiono do głosowania. 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander x - - 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Beatę Gaj, 

Geodetę Miasta, 7 głosami „za” ” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Opinia Nr 6-6/51-51/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.257.2024. 

Karol Ważny – przewodniczący komisji  - poprosił o omówienie wniosków o zmiany 

nazw ulic. 

 

Beata Gaj, Geodeta Miasta – poinformowała o wpływie trzech wniosków, które 

uzyskały pozytywną opinię IPN. Pierwszy z nim dotyczy uhonorowania Henryka 

Lenarciaka, który był opozycjonistą i działaczem w Stoczni Gdańskiej. Wybrano do 

nadania nazwy skwer w Gdańsku przy ul. Goplańskiej. Właścicielem działki jest Gmina 

Miasta Gdańska. 

 

Jan Perucki – członek komisji – stwierdził, że jego zdaniem jest to jedna z lepszych 

lokalizacji.  

 

Karol Ważny – przewodniczący komisji  - stwierdził, że przemawia za tym fakt, że 

Pan Lenarciak jest pochowany na pobliskim cmentarzu.  

 



Agnieszka Bartków – członek komisji – upewniła się, że na razie omawiany jest tylko 

wniosek i przed podjęciem uchwały będzie jeszcze możliwość zasięgnięcia opinii nowej 

rady dzielnicy.  

 

Karol Ważny – przewodniczący komisji  - powiedział, że jak najbardziej. Informacja o 

tym wniosku zostanie przesłana również do rady dzielnicy. 

 

Agata Lechowska – Kierownik Referatu Robót – spytała czy w takim razie wysłać takie 

pismo do rady dzielnicy. 

 

Jan Perucki – członek komisji – powiedział, że dobrze byłoby gdyby takie pismo było 

każdorazowo wysyłane do rady dzielnicy. 

 

Paweł Kordowski – Kierownik Referatu  Rad Dzielnic – stwierdził, że tak samo Biuro 

Rozwoju Gdańska za każdym razem powiadamia rady dzielnic, kiedy układa jakiś plan. 

Wówczas rada dzielnicy może ustosunkować się do tego w formie uchwały.  

 

Beata Gaj, Geodeta Miasta – następny jest wniosek Kaszubsko – Kociewskiego 

Stowarzyszenia im. Tajnej Organizacji Wojskowej „Gryf pomorski” o uhonorowanie ks. 

Ppłk Józefa Wrycza, bohatera odzyskania niepodległości w latach 1918-1920.  

Jest pozytywna opinia IPN. Zostało wybrane rondo w dzielnicy Kokoszki, pomiędzy ul. 

Szafranową a ul. Św. Brata Alberta. Spytała o opinię dotyczące lokalizacji i czy można już 

przygotowywać projekt uchwały.  

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – powiedział, czy nie należałoby zawiadomić 

również wnioskodawcę. 

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – powiedział, że wie o planach utworzenia 

zespołu ekspertów, który będzie opiniował te propozycje, wyraził nadzieję, że zespół ten 

powstanie. Poprosił o przesyłanie przed posiedzeniem komisji materiałów dotyczących 

wniosków, które będą omawiane. 

Beata Gaj, Geodeta Miasta – powiedziała, że na następne posiedzenie zostanie 

przygotowany projekt uchwały. Następny jest wniosek Macieja Jeża o uhonorowanie 

swoich rodziców, Kazimiery i Piotra Jeżów. Byli to działacze polityczni, pani Kazimiera byłą 

również nauczycielką i działaczką społeczną, prowadziła działalność oświatową 

w Wolnym Mieście Gdańsku. Piotr Jeż był również nauczycielem, był zaangażowany 

polskich organizacji w  Wolnym Mieście Gdańsku. Zginął w Katyniu w 1940 r. 

Proponowana jest lokalizacja w dzielnicy Przymorze Wielkie. Jest to duże, nowo 

wybudowane rondo między ulicą Jagiellońską a ulicą Lecha Kaczyńskiego. Jest pozytywna 

opinia IPN, wszystkie kryteria są spełnione. 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – poprosił aby przesłać informacje do Zarządu 

Dzielnicy. 

Aleksander Jankowski – członek komisji – spytał czy we wniosku jest informacja 

w jakich organizacjach działali państwo Jeżowie. 

Beata Gaj, Geodeta Miasta – odpowiedziała, że wniosek zawiera ponad 40 stron, 

z różnych czasopism i może przesłać te materiały do członków komisji.  



Poinformowała, że wpłynęła informacja z IPN-u odnośnie uhonorowania profesora 

Lecha Kobylińskiego, wniosek z Politechniki Gdańskiej. IPN poinformował, że biorąc pod 

uwagę jego działalność nie zaleca się upamiętnienia w/w osoby ponieważ nie spełnia 

wymogów ustawy dekomunizacyjnej. Spytała o opinię, czy wykreślić z listy tą 

kandydaturę. 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – wyraził opinię, że raczej tak, ale można byłoby 

wysłać do Rektora Politechniki opinię IPN żeby poinformować go o całej sytuacji. 

Podziękował za przedstawienie tematu. Przeszedł do następnego punktu. 

 PUNKT 3  

Podsumowanie wyborów do rad dzielnic. 

Piotr Spyra – Dyrektor Wydziału Infrastruktury, Przewodniczący Miejskiej Komisji 

ds. Wyborów – poinformował, że wybory odbyły się 13 października 2024 r. Wybierani 

byli radni do 33 dzielnic. Zostało wybranych 537 radnych. Głosować można było w 105 

obwodach, liczba osób uprawnionych to 313 994, wydano 30 852 karty co dało średnią 

frekwencję na poziomie 9,83%. Najwyższa frekwencja w Radzie Dzielnicy Wzgórze 

Mickiewicza to 26,91%, najmniejsza frekwencja 5.52%. Powiedział, że chętnie odpowie 

na pytania.  

Aleksander Jankowski – członek komisji – spytał, z czego wynika tak niska frekwencja 

w wyborach.  

Piotr Spyra – Dyrektor Wydziału Infrastruktury, Przewodniczący Miejskiej Komisji 

ds. Wyborów – stwierdził, że prowadzenie kampanii wyborczej nie jest zadaniem 

Miejskiej Komisji. Na to pytanie z pewnością odpowie Pan Kierownik Paweł Kordowski. 

Dodał, że oczywiście frekwencja zależy od świadomości społeczeństwa o tym, co robią 

rady dzielnic. 

Paweł Kordowski – Kierownik Referatu ds. Rad Dzielnic – powiedział, że kampania 

była prowadzona dwutorowo – pierwsza polegała na zachęcaniu mieszkańców do 

zgłaszania się do kandydowania do rad dzielnic, odbywały się spotkania, gdzie można 

było spotkać się z radnymi dzielnic. Była tez prowadzona kampania wyborcza promująca 

frekwencję w mediach, w social mediach, w rozgłośniach lokalnych, reklamy 

w autobusach, na monitorach w komunikacji publicznej. Zwrócono się też do spółdzielni 

mieszkaniowych z prośbą o pomoc w promowaniu wyborów. Stwierdził, że w jego opinii 

spadek frekwencji jest spowodowany zmęczeniem, wydłużeniem kadencji jednostek 

samorządu do 5 lat. Dodał, że niektóre rady niestety nie angażowały się wystarczająco 

w prowadzenie kampanii, wymagając, że wszystko zrobi za nich Miasto.  

Agnieszka Bartków  - członek komisji – stwierdziła, że niska frekwencja wynika z tego 

co działo się przez ostatnie pięć lat. Reforma była rozczarowaniem aktywistów lokalnych, 

których jest coraz mniej. Miasto Gdańsk w małym stopniu angażuje się w pomoc tym 

liderom. Dodała, że praca w Radzie Dzielnicy  jest pracą społeczną, którą ludzie wykonują 

kosztem własnych rodzin czy pracy zawodowej. Trudno oczekiwać ich zaangażowania 

kiedy nie czują sprawczości, załatwiając np. kosz na śmieci przez dwa lata i ciągle 



napotykają przeszkody. Dlatego był ogromny problem aby przekonać kogokolwiek do 

kandydowania.  

Jan Perucki – członek komisji – powiedział, ze nie można powiedzieć, że jest winą tylko 

Miasta jest to że była tak niska frekwencja. Dodał, że ci radni miasta którzy 

współpracowali z radami dzielnic, zauważyli około połowa radnych dzielnic często 

w ogóle nie uczestniczyła w spotkaniach. Aktywność w radach dzielnic pozostawiała 

wiele do życzenia. Zwrócił się z pytaniem czy nakłady na reklamy były wystarczająca, jakie 

były różnice w porównaniu do wyborów do sejmu czy samorządowych. 

 

Paweł Kordowski – Kierownik Referatu ds. Rad Dzielnic – powiedział, że oczywiście 

nakłady na wybory samorządowe czy do sejmu są nieporównywalnie wyższe. Miasto nie 

dysponowało takimi środkami.  

 

Bogdan Oleszek – członek komisji – stwierdził, że kiedy kandydował na radnego sam 

zajmował się organizacją i sam ponosił koszty ulotek itp. Natomiast nie można 

powiedzieć, że nie było wystarczającej promocji wyborów w dzielnicach, bo sam 

otrzymywał ulotki, widział banery.  

 

Aleksander Jankowski – członek komisji – zgodził się z przedmówcą. Dodał, że jego 

zdaniem w wyborach uczestniczy zazwyczaj pewna grupa ludzi, która interesuje się tym, 

co dzieje się w mieście.  

 

Sylwia Cisoń – członek komisji – stwierdziła, że Miasto nie zrobi kampanii za 

kandydatów. Dodała, że zaobserwowała w swojej dzielnicy, że informacje o wyborach 

czy konkretnych kandydatach ukazały się na tydzień przed wyborami. Warto byłoby 

stworzyć zapisy mówiące o tym kiedy jakie kroki powinny być podjęte. 

 

Paweł Kordowski – Kierownik Referatu ds. Rad Dzielnic – powiedział, że takie zapisy 

są , ale nie zawsze są stosowane.  

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – przeszedł do następnego tematu, 

dotyczącego podsumowania sezonu letniego. Poprosił o przedstawienie tematu 

organizacji Jarmarku Św. Dominika.  

 

Mateusz Nowaczyk – Dyrektor Sprzedaży i Marketingu MTG S.A. – poinformował, że 

tegoroczny Jarmark Św. Dominika był 764 jarmarkiem. Jeśli chodzi o bezpieczeństwo 

odbył się on bez większych incydentów. Wyzwaniem jest współpraca z mieszkańcami 

i spółka wie, że jest to trudne dla nich wydarzenie. Odbywają się regularne spotkania 

zarówno przed jak i po Jarmarku, wprowadzane są też ich krytyczne uwagi. 

Wprowadzono również budżet z którego finansowane są inicjatywy dla mieszkańców.  

 

Agnieszka Bartków  - członek komisji – spytała, jak wygląda w tej chwili współpraca 

z Miastem odnośnie porządkowania terenu, opróżniania koszy na śmieci itp. Rotacja 

turystów w okresie Jarmarku jest dużo większa. Drugie pytanie dotyczyło czy ilość toalet 

miejskich jest wystarczająca. 

 

Mateusz Nowaczyk – Dyrektor Sprzedaży i Marketingu MTG S.A. – odpowiedział, że 

w tym roku była wystarczająca ilość , została podwojona ilość koszy, stawiane są własne 

kontenery toaletowe.  

 



Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – spytał czy można prosić o podanie obrotów 

restauratorów. 

 

Mateusz Nowaczyk – Dyrektor Sprzedaży i Marketingu MTG S.A. – odpowiedział, że 

oczywiście prześle wyniki badań w tym zakresie. 

 

Agnieszka Bartków  - członek komisji – spytała, jak wygląda sprawa z odtwarzaniem 

zieleni. 

 

Mateusz Nowaczyk – Dyrektor Sprzedaży i Marketingu MTG S.A. – odpowiedział, że 

w tym roku zostało odtworzonych 1200 m kwadratowych trawy.  

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – poprosił przedstawiciela Policji  

o przekazanie danych w zakresie bezpieczeństwa  

 

Michał Węsierski – Z-ca Komendanta II Komisariatu w Gdańsku – przedstawił dane 

statystyczne za lipiec, sierpień i wrzesień. Zakłócenia ciszy nocnej – 91 

niepotwierdzonych zgłoszeń, 8 odwołanych, 3 zakończyły się mandatem, 24 

pouczeniem, 8 zakończyło się wnioskami do sądu.  

 

Sezon wysoki od 1 czerwca do 30 września – na Starym Mieście niespełna 700 wykroczeń, 

nie obejmując wykroczeń drogowych.  

 

Wobec jednego klubu nocnego toczą się 3 czynności wyjaśniające, wobec drugiego 

2 czynności wyjaśniające. 

 

Jeśli chodzi o dane dotyczące przestępczości – było to nie więcej niż 8 – 9. Dotyczyło to 

wyłącznie Jarmarku. 

 

Powiedział, że  chętnie odpowie na dodatkowe pytania. 

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – zwrócił się z pytaniem jakiego charakteru były 

wspomniane wykroczenia. 

 

Michał Węsierski – Z-ca Komendanta II Komisariatu w Gdańsku – odpowiedział, że 

zdecydowana większość dotyczyła zakłócania ciszy nocnej przez klientów klubów 

nocnych.  

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – spytał czy zostały już zakończone jakieś 

postępowania jeśli chodzi o te wykroczenia. 

 

Michał Węsierski – Z-ca Komendanta II Komisariatu w Gdańsku – odpowiedział, że 

na pewno część została zakończona, natomiast nie dysponuje teraz tymi danymi, może 

je dostarczyć drogą mailową.  

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – spytał czy można coś ogólnie powiedzieć na 

temat linii orzecznictwa sądów w tych sprawach. 

 

Michał Węsierski – Z-ca Komendanta II Komisariatu w Gdańsku – powiedział, że nie 

da się tu generalizować. 

 



Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – spytał czy można byłoby uzyskać 

zanonimizowane dane dotyczące tegorocznych wyroków sądów. 

 

Michał Węsierski – Z-ca Komendanta II Komisariatu w Gdańsku – potwierdził, że 

może przekazać taką informację. Poprosił o przesłanie pisemnej informacji jaki zakres 

interesuje komisję. 

 

 Agnieszka Bartków  - członek komisji – spytała, czy Policja ma jakieś obserwacje czego 

najbardziej brakuje w sezonie wysokim. 

 

Michał Węsierski – Z-ca Komendanta II Komisariatu w Gdańsku – odpowiedział, że 

najbardziej obecnie brakuje środków rzeczowych, materiałowych i ludzkich. Powiedział, 

że oczywiście wnioskowano w tej sprawie do Miasta. Dodał, że wie o tym, że Miasto 

przeznacza jakąś pulę środków na dodatkowe służby.  

 

Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – 

poinformowała, że 225 tysięcy złotych zostało przekazane na dodatkowe służby, zostały 

one w całości wykorzystane. Zostały też podniesione wynagrodzenia Policjantów w tym 

roku, jest planowany wzrost o kolejne 12 % co roku. Głównym problemem jest jednak 

brak funkcjonariuszy, szczególnie ze względu na ilość imprez i wydarzeń, które 

zabezpiecza Policja.  

 

Tomasz Kreft  - Wydział Prewencji Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku – stwierdził, 

że zadania Policji są dość szerokie i wymagają dużo sił i środków. Pomocą są służby 

ponadnormatywne, jednak są duże problemy związane z wakatami. Służby 

ponadnormatywne zostały rzeczywiście zrealizowane w całości. Obowiązki Policji nie 

ograniczają się do okresu Jarmarku czy sezonu letniego. W samym czerwcu odebrano 

7 dzieci, w lipcu 2, w sierpniu 2 a tylko wczoraj 5 dzieci. Interwencji domowych w czerwcu 

było 89, w lipcu 102, a w sierpniu 125 interwencji, przy czym funkcjonariusze często 

spędzają na takiej interwencji kilka godzin.  

Dodał, że niestety Policji brakuje radiowozów, jeśli chodzi o służby ponadnormatywne 

mają być na to zwiększone środki.  

Inną kwestią jest to, że nie jest łatwo znaleźć odpowiednich kandydatów do pracy 

w Policji. Często są to osoby spoza Gdańska, których nie stać na wynajem tutaj 

mieszkania.  

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – zwrócił się z pytaniem, czy są statystyki 

pokazujące ile realnie trwa wysoki sezon w Gdańsku. Jak wygląda to w praktyce. Jak 

ocenia to Policja ze swojej perspektywy, kiedy turystów odwiedzających  

Gdańsk jest najwięcej. 

 

Michał Węsierski – Z-ca Komendanta II Komisariatu w Gdańsku – odpowiedział, że 

pod kątem natężenia pierwszy skok zaczyna się już w weekend majowy, potem jest krótki 

okres wstrzymania a następnie od początku wakacji aż do ich zakończenia. Najwięcej jest 

interwencji porządkowych. 

 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku – uzupełnił, że 

w przypadku doświadczenia Straży Miejskiej wygląda to tak, że zwiększona ilość zgłoszeń 

rozpoczyna się 26 kwietnia do 29 maja, potem od 30 maja do 20 czerwca (rozpoczęcie 

wakacji) – w pierwszym etapie angażowanych jest 5 dodatkowych patroli, w drugim 12 

a w trzecim 32.  

 



Tomasz Kreft  - Wydział Prewencji Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku – 

powiedział, że zasadnym byłoby wydłużenie w czasie służb ponadnormatywnych, można 

byłoby zacząć już od maja i przedłużyć do września.  

 

Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – 

stwierdziła, że niestety nie ma na to środków. Dodała, że Policja może środki z wakatów 

przeznaczyć na nadgodziny.  

 

Tomasz Kreft  - Wydział Prewencji Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku – 

odpowiedział, że Komenda Miejska nie ma na to wpływu. Raczej na poziomie centralnym.  

 

Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – 

dodała, że kiedy kształtuje się budżet, na każde zadanie przeznaczone są pieniądze. Jeśli 

środki na jakieś zadanie nie zostają wykorzystane to można byłoby je przeznaczyć np. na 

nadgodziny. Można zwrócić się do Komendy Głównej w tej sprawie.  

 

Michał Węsierski – Z-ca Komendanta II Komisariatu w Gdańsku –  zgodził się 

częściowo z przedmówczynią. Dodał, że jednak nie działa to w ten sposób. Zgodził się 

z tym, że policjanci mogą pracować w godzinach nadliczbowych i rzeczywiście generują 

ich dużo. Nie ma jednak wystarczającej ilości pracowników. Dodał, że nie jest łatwo 

pozyskać nowych funkcjonariuszy. Ci, którzy się zgłaszają są spoza Trójmiasta i nie 

opłaca im się praca tutaj gdyż muszą się liczyć z kosztami wynajmu mieszkania. 

Powiedział, że niestety dopłaty do mieszkań już nie obowiązują. 

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – zgodził się, że sprawa mieszkań jest bardzo 

istotna. Zaproponował, aby może poszukać możliwości np. przez Unię Metropolii 

Polskich aby Komendę Główną Policji spróbować przekonać do tego aby przeznaczyła 

środki na wydłużenie służb ponadnormatywnych.  

 

Mł. Bryg. Andrzej Brzozowski - Komenda Miejska Państwowej Straży Pożarnej – 

w Gdańsku codziennie pełni służbę 58 strażaków. Działają również trzy grupy 

specjalistyczne – poszukiwawczo-ratownicza, ratownictwa technicznego i grupa 

ratownictwa wodno-nurkowego. Na terenie JRG-3 znajduje się Krajowa Baza Sprzętu 

Specjalistycznego. W okresie wakacyjnych miało miejsce 990 zdarzeń, 143 pożary, 732 

miejscowe zagrożenia, 115 alarmów fałszywych, 20 osób poniosło śmierć, 112 osób 

rannych.  

Grupa wodno - nurkowa – 13 wyjazdów (7 poza rejon operacyjny), 1 osoba śmiertelna, 

1 ranna).  

Zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości postawienia łodzi Państwowej Straży 

Pożarnej przy gdańskiej marinie.  

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – powiedział, że była już na ten temat rozmowa 

na posiedzeniu w czerwcu. Wiadomo, że zmieniła się w międzyczasie Dyrekcja 

Gdańskiego Ośrodka Sportu. Na pewno zajmie się tym Wydział Bezpieczeństwa 

i Zarządzania Kryzysowego. 

Poprosił o zabranie głosu w temacie uchwały dotyczącej Parku Kulturowego Michała 

Kaczmarka, Kierownika Referatu Rozwoju Lokalnego. 

 

Michał Kaczmarek, Kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego – powiedział, że temat 

ten został na razie zawieszony. Będą prowadzone rozmowy ze wszystkim jednostkami 

zainteresowanymi tym tematem. Dodał, że na tym etapie nie może jeszcze powiedzieć 

nic konkretnego. Odbyło się spotkanie ze Strażą Miejską, podsumowanie Jarmarku 



Dominikańskiego, następne spotkanie dot. Jarmarku Bożonarodzeniowego jest 

planowane w listopadzie. Odbyły się też spotkania z mieszkańcami. Zaproponował, że 

może przesłać podsumowania z tych spotkań dotyczących Jarmarku i kwestii 

nielegalnego handlu.  

 

Karol Ważny – Przewodniczący Komisji – podziękował za dyskusję. Poinformował 

radnych o wpływie korespondencji w sprawie uwag dotyczące programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi. Drugie pismo dotyczyło wniosków do budżetu. 

Poinformował o wyczerpaniu porządku. Zamknął posiedzenie – godz. 18:30. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący                                                               

 Komisji Bezpieczeństwa, Handlu 

 i Współpracy z Mieszkańcami                                                     

   

 

/-/ Karol Ważny 
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